



# 北京第二外国语学院学报

JOURNAL OF BEIJING INTERNATIONAL STUDIES UNIVERSITY

标题，作者，摘要，关键词

GO

北京第二外国语学院学报

([http://journal.bisu.edu.cn/Jwk3\\_xb/CN/article/showTenYearColumnDetail.do?nian=2015](http://journal.bisu.edu.cn/Jwk3_xb/CN/article/showTenYearColumnDetail.do?nian=2015))

 2015

2018年12月05日 星期三

([http://journal.bisu.edu.cn/Jwk3\\_xb/CN/article/showTenYearColumnDetail.do?nian=2015](http://journal.bisu.edu.cn/Jwk3_xb/CN/article/showTenYearColumnDetail.do?nian=2015)), Vol. 37

([http://journal.bisu.edu.cn/Jwk3\\_xb/CN/article/showTenYearColumnDetail.do?nian=2015](http://journal.bisu.edu.cn/Jwk3_xb/CN/article/showTenYearColumnDetail.do?nian=2015))  Issue (2)

([http://journal.bisu.edu.cn/Jwk3\\_xb/CN/column/column\\_16.shtml](http://journal.bisu.edu.cn/Jwk3_xb/CN/column/column_16.shtml)): 57-



([http://journal.bisu.edu.cn/Jwk3\\_xb/CN/abstract/abstract38.shtml](http://journal.bisu.edu.cn/Jwk3_xb/CN/abstract/abstract38.shtml))



([http://journal.bisu.edu.cn/Jwk3\\_xb/CN/abstract/abstract39.shtml](http://journal.bisu.edu.cn/Jwk3_xb/CN/abstract/abstract39.shtml))

## 外国文学研究

# 善以恶行——“纯真”与不可靠的叙述

张 菊

中华女子学院外语系 北京 100101

**Cruel Kindness: “Innocence” and the Unreliable Narration**

Zhang Ju

China Women's University , Beijing 100101 , China



**全文:** PDF(3825 KB)

**摘要：**佩内洛普·菲茨杰拉德的小说《纯真》通过层层递进的不可靠叙述，辩证地揭示了“纯真”这一美德的负面——纯真之昧，以及由此导致的善以恶行。小说中事件的严肃可怕和叙述的轻描淡写之间产生了极大的张力，增强了审美效果，带给读者始料未及的阅读体验。这不仅体现了佩内洛普·菲茨杰拉德的叙事技巧，也体现了她独到的洞察力和对人性本善/恶命题的哲学思考。本文以《纯真》文本的细读为基础，从叙事“构筑性”出发，结合“不可靠叙述”理论，分析《纯真》开篇层层递进的不可靠叙述，揭示纯真之昧，以及由此造成的对他人巨大的伤害。

**关键词：**《纯真》；不可靠叙述；纯真之昧；善以恶行

**Abstract:** Penelope Fitzgerald's novel, Innocence, dialectically reveals the negative side of the virtue "innocence" by means of unreliable narration. It is this blindness of innocence that contributes to cruel kindness. The tension between the seriousness and horror of the incidents and the light matter-of-fact style of the narration enhances the aesthetic effect, which also brings to the reader the novelty of reading experience. The technique of Penelope Fitzgerald's narrative, her insight into life and her philosophical thinking of "Man is born good/evil" are well manifested during the process. Based on close reading and starting from the constructivity of narrative, this essay analyzes the progressive unreliable narration in the first chapter of Innocence, disclosing, accordingly, the blindness of innocence and its destructive power.

**Key words:** Innocence unreliable narration the blindness of innocence cruel kindness

**收稿日期:** 2014-05-14 **出版日期:** 2018-03-20

**基金资助:** 本文为中华女子学院2013年度校级重点二级学科项目“佩内洛普·菲茨杰拉德小说空间叙事研究”（项目编号：ZD2013-01010）成果。

**作者简介:** 张菊（1976—），女，中华女子学院外语系讲师，文学博士，主要研究领域为英美小说。

## 服务

- 把本文推荐给朋友
- 加入引用管理器
- E-mail Alert ([http://journal.bisu.edu.cn/Jwk3\\_xb/CN/alert/showAlertInfo.do](http://journal.bisu.edu.cn/Jwk3_xb/CN/alert/showAlertInfo.do))
- RSS ([http://journal.bisu.edu.cn/Jwk3\\_xb/CN/rss/showRssInfo.do](http://journal.bisu.edu.cn/Jwk3_xb/CN/rss/showRssInfo.do))

## 作者相关文章

- 张菊

**引用本文：**

张菊. 善以恶行——“纯真”与不可靠的叙述[J]. 北京第二外国语学院学报, 2015, 37(2): 57-.  
2018年12月05日 星期三

Zhang Ju. Cruel Kindness: “Innocence” and the Unreliable Narration. Journal of Beijing International Studies University, 2015, 37(2): 57-.

**链接本文：**

[http://journal.bisu.edu.cn/Jwk3\\_xb/CN/](http://journal.bisu.edu.cn/Jwk3_xb/CN/) ([http://journal.bisu.edu.cn/Jwk3\\_xb/CN/](http://journal.bisu.edu.cn/Jwk3_xb/CN/)) 或 [http://journal.bisu.edu.cn/Jwk3\\_xb/CN/Y2015/V37/I2/57](http://journal.bisu.edu.cn/Jwk3_xb/CN/Y2015/V37/I2/57) ([http://journal.bisu.edu.cn/Jwk3\\_xb/CN/Y2015/V37/I2/57](http://journal.bisu.edu.cn/Jwk3_xb/CN/Y2015/V37/I2/57))

版权所有 © 北京第二外国语学院学报

地址：北京市朝阳区定福庄南里1号 邮编：100024

电话：010-65778734 传真：010-65778734 邮箱：[flexuebao@126.com](mailto:flexuebao@126.com)

本系统由北京玛格泰克科技发展有限公司设计开发

51La (<https://www.51.la/?comId=16369476>)